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[Landbrugsministeren] 

Jeg finder det derfor hensigtsmæssigt, at 
man udskyder en revision af loven. 

Ved revisionen af loven i 1974 blev den 
hidtidige overgangsbestemmelse, der undtog 
de vegetativt formerede planter -  særlig 
planteskoleplanter og visse gartneriplanter -  
fra konventionens og lovens almindelige be- 
stemmelse om, at en forudgående tilladelse 
fra forædleren er nødvendig for at kunne 
foretage opformering med salg for øje og 
forhandling af nyhedsbeskyttet formerings- 
materiale, ophævet. 

Jeg lovede i den forbindelse, at såfremt 
der mod forventning skulle opstå problemer 
i praksis, ville jeg være villig til straks at tage 
sådanne spørgsmål op. 

Jeg er orienteret om, at man i øjeblikket i 
de interesserede organisationer drøfter de 
erfaringer, der herefter er indvundet inden 
for dette område. Da disse drøftelser imidler- 
tid ikke er afsluttet, vil det også af den grund 
være hensigtsmæssigt at udskyde en revision 
af loven. 

Det foreslås derfor, at revisionsbestemmel- 
sen helt ophæves, således at forslag til revisi- 
on af loven kan fremsættes på det mest hen- 
sigtsmæssige tidspunkt. 

Med disse bemærkninger skal jeg anbefale 
lovforslaget til en velvillig behandling. 

Ove Jensen (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til lov om afskaffelse af  kapitalvin- 

dingsskatten. 
(Lovforslag nr. L 74). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager lovforslaget. 

Ebba Strange (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved til tingets velvillige behand- 
ling at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om barselor- 
lov. 

(Beslutningsforslag nr. B 37). 
Forslaget er en genfremsættelse fra 1977- 

78. Der henvises til Folketingstidende 1977- 
78, forhandlingerne sp. 1760, tillæg A. sp. 
989. 

I folketingsåret 1977-78 blev forslaget ud- 
sat efter førstebehandlingen, bl. a. under hen- 

visning til at tinget burde afvente en betænk- 
ning om dette emne fra et fællesudvalg, ned- 
sat af børnekommissionen og ligestillingsrå- 
det. 

Nu foreligger imidlertid denne betænk- 
ning, betænkning nr. 846, og det må derfor 
være rimeligt, at tinget tager en stilling til 
dette meget vigtige emne i indeværende fol- 
ketingssamling. 

Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 
ger, der ledsager beslutningsforslaget. 

Lilli Gyldenkilde (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

herved til tingets velvillige behandling frem- 
sætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om udvidelse 
af uddannelseskapaciteten for sygeplejerske-, 
sundhedsplejerske-, jordemoder-, sygehjælper- 
samt fysio- og ergoterapeutuddannelserne. 

(Beslutningsforslag nr. B 39). 
Formålet med dette forslag er 

1. at bekæmpe arbejdsløsheden, specielt 
blandt unge kvinder, 
2. at øge serviceniveauet inden for sundheds- 
sektoren. 

Da socialistisk folkeparti den 31. januar 
1978 fremsatte beslutningsforslag nr. B 61, 
foreslog vi, at man skulle ophæve adgangsbe- 
grænsningen inden for visse sundhedsfag. Vi 
har erkendt, at dette ikke er realistisk, da det 
ikke vil være muligt at skaffe en kvalificeret 
undervisning til så mange, som søger ind ved 
disse uddannelser. Derfor foreslår vi i stedet 
en væsentlig udvidelse, og at denne sker så 
hurtigt, det overhovedet er muligt at skaffe 
undervisere og praktikpladser. 

Lilli Gyldenkilde (SF): 
Jeg skal herved på forslagsstillernes vegne 

fremsætte til tingets velvillige behandling: 
Forslag til folketingsbeslutning om ændring 

af  lov om arbejdsformidling og arbejdsløsheds- 
forsikring m. v. 

(Beslutningsforslag nr. B 38). 
Socialistisk folkeparti finder det forkaste- 

ligt, at folk kan fratages deres arbejdsløs- 
hedsunderstøttelse, når de kan bevise, at 
grunden til eventuel arbejdsvægring er, at 
samfundet (kommunerne) ikke opfylder det 
faktiske behov for daginstitutioner. 


